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REVISTA PRESEI 

 

 

 Planul de Redresare, prezentat în Parlament. Ministrul Ghinea anunță că 

România primește mai puțin cu 1,3 miliarde de euro 

Ministrul Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, a prezentat în comisiile de 

specialitate din Parlament Planul Național de Redresare și Reziliență.  

În ce vor fi investiți banii din PNRR 

Potrivit documentului prezentat de ministrul Investițiilor și Proiectelor Europene, 

Cristian Ghina, în fața comisiei de afaceri europene din Parlament, România va 

primi pentru Planul Național de Redresare și Reziliență doar 29,2 miliarde de euro, 

în loc de 30,5 miliarde de euro anunțate inițial de Guvern și de președintele Klaus 

Iohannis. Potrivit ministrului, 11% din acești bani vor merge pentru educație, 9% 

pentru Sănătate și 28% pentru transport feroviar, rutier și metrou. 

Ministrul Proiectelor Europene susține că suma inițială de 30,5 miliarde de euro a 

fost redusă la 29,2 miliarde „în urma recalculării Produsului Intern Brut în 2020 

comparație cu media europeană”. 

Inițial, din alocarea totală de 672,5 miliarde de euro pentru Mecanismul de 

Redresare și Reziliență la nivelul UE, România beneficia de aproximativ 30,5 

miliarde de euro, compuse din 13,8 miliarde de euro sub formă de granturi și 16,7 

miliarde de euro sub formă de împrumuturi. Plățile pentru proiectele care vor fi 

incluse în programele naționale de redresare și reziliență trebuie făcute până în 

decembrie 2026, astfel și proiectele trebuie finalizate până la acea dată. 

Planul actual însumează 33 de componente grupate în șase piloni distincți, conform 

Regulamentului UE. De asemenea, sunt luate în calcul proiecte care depășesc suma 

de bani alocată României, în total de 135% din alocare, adică 40 de miliarde de 

euro, în urma unei decizii luate la nivel guvernamental. Ministerul își justifică 

această decizie menționând că sunt și alte țări care au făcut la fel.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/planul-de-redresare-prezentat-in-parlament-ministrul-ghinea-anunta-ca-romania-primeste-mai-putin-cu-13-miliarde-de-euro-1465008#highlight-1465008-1
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„Croația a propus o supra-alocare de 240%, Grecia 141%, Cehia 125%, Germania 

124%, Ungaria 108%”, se arată în prezentarea ministrului Ghinea. 

Urmează negocierea cu Comisia Europeană pe fiecare componentă în parte. „Acest 

proces va duce la scăderi sau creșteri de alocări și trebuie să avem o marjă de 

negociere”, precizează ministrul Investițiilor și Proiectelor Europene. 

Sunt luate în vedere mai multe reforme, pe care Guvernul vrea să le finanțeze prin 

PNRR. Printre acestea se numără reforma sistemului de pensii, reforma sistemului 

de salarizare, reforma funcției publice, reforme pentru mediul de afaceri și reforma 

companiilor de stat. 

În ce vor fi investiți banii din PNRR 

Tranziția verde 

-sistem național de gestionare a apei: apă curentă, canalizare, irigații, dezmlăștinări 

și antigrindină. 

-păduri, perdele forestiere și biodiversitate 

-managementul deșeurilor, colectare selectivă și economie circulară 

-transport feroviar și metrou 

-fondul pentru reabilitarea energetică și seismică 

-energii regenerabile și eficiență energetică. 

Transformare digitală 

-cloud guvernamental și sisteme digitale interconectate în administrație 

-România educată - digitalizarea educației 

-Broadband și 5G 

Creștere inteligentă, sustenabilă și inclusivă 

-reforma pensiilor 

-reforma companiilor de stat 
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-sprijin pentru mediul de afaceri 

-România educată 

-cercetare, dezvoltare, inovare 

-cercetare în infrastructura de gaz în amestec cu hidrogen 

-România creativă 

-transport rutier și autostrăzi 

-fondul de reziliență pentru localități 

-fondul pentru comunități sărace și rurale 

-infrastructură socială și cămine de bătrâni 

-România Velo 

-România Atractivă (tursim de destinație) 

Sănătate și reziliență economică, socială și instituțională 

-Sănătate 

-reziliență în situații de criză + vaccinare 

-garanția pentru comunitate 

-România Educată - infrastructură școlară și universitară 

-venitul minim de incluziune 

-încurajarea formalizării muncii 

-reforma administrației publice, salarizare unitară, dialog social și creșterea 

eficienței justiției 

-fondul de reziliență a societății civile. 

Politici pentru generația următoare copii și tineri 

-România Educată - Program național pentru reducerea abandonului școlar 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 martie 2021 4 

 

-granturi pentru tineret și sport 

-Programul Național pentru creșe. 

Regula stabilită prin propunerea de Regulament este ca 70% din granturi să fie 

angajate până la finalul anului 2022, termenul limită pentru accesarea diferenței de 

30% din granturi fiind 31 decembrie 2023. În plus, plățile pentru proiectele care 

vor fi incluse în programele naționale de redresare și reziliență trebuie făcute până 

în decembrie 2026. 

Potrivit ministrului Cristian Ghinea, partea de alocări este încă în negociere 

interguvernamentală şi va fi analizată în această săptămână, iar fiecare plan de 

rezilienţă va trebui să aibă un echilibru între investiţii şi reformă, în special 

reformele care apar în recomandările de ţară din semestrul european, 

recomandările Comisiei Europene pe 2019 şi 2020. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Klaus Iohannis: Am agreat ca prin alocările bugetare viitoare zona de 

infrastructură educațională să fie transformată într-o prioritate 

Klaus Iohannis a anunțat că Guvernul va investi în școli pentru a le face „sigure și 

sănătoase”. Foto: INQUAM Photos/Octav Ganea 

Președintele Klaus Iohannis a declarat marți, după o întâlnire cu membrii 

Guvernului în care a fost discutat subiectul siguranței în școli, că autoritățile au în 

vedere investiții din buget și din fonduri europene pentru a face „școlile sigure și 

sănătoase”. 

„Am avut mai multe discuții în aceste zile cu Prim-ministrul și cu membri ai 

Guvernului despre prioritățile noastre și despre investițiile care trebuie începute. 

Am discutat, astfel, despre investiții în spitale, dotarea spitalelor, pentru a oferi 

condiții mult mai bune în spitalele noastre pacienților noștri. Am discutat mult 

despre crearea de noi locuri de muncă, mai ales pentru românii afectați de 

pandemie. Am discutat despre școlile din România, partea de „România Educată”, 

dar și despre școli sigure și sănătoase, pe care ni le dorim pentru copiii noștri.  
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Dar am discutat mult și despre proiecte pentru un mediu curat. Ne dorim un mediu 

curat pentru toți românii. 

Iar astăzi am avut o întâlnire mai specială și voi insista un pic pe acest lucru, o 

întâlnire de lucru privind școli sigure și sănătoase în România. Au participat 

premierul și mai mulți membri ai Guvernului. Discuțiile de astăzi, ca să fie un pic 

mai clar despre ce am discutat, au vizat autorizațiile de securitate la incendiu, 

autorizațiile sanitare, vulnerabilitățile seismice, adică la cutremure, dar și 

prioritățile de consolidare a fondului construit care deservește sistemul de educație. 

Adevărul este – și e un adevăr trist – că avem încă mult prea multe clădiri 

neautorizate sau neverificate în ultimul deceniu. Ca să vă dați seama, peste 40% 

dintre clădirile în care funcționează școli sunt amplasate în zone cu risc seismic 

ridicat. 

Astăzi am discutat nu atât despre probleme, fiindcă ele sunt cunoscute și am 

pregătit un material introductiv suficient de bun, dar am discutat despre soluții, 

fiindcă despre aceste probleme s-a tot discutat. Eu îmi doresc, premierul își 

dorește, toți cei care am participat ne dorim să găsim soluții și să facem odată și 

odată pașii spre școlile sigure și sănătoase pe care ni le dorim. 

Am agreat, de exemplu, că este foarte important ca prin alocările viitoare, alocările 

bugetare, atât din fonduri naționale, cât și fonduri europene, zona de infrastructură 

educațională să fie transformată într-o reală prioritate pentru noi toți. 

În Planul Național de Redresare și Reziliență, despre care am discutat în repetate 

rânduri, vor fi prevăzute fondurile necesare pentru demararea unor investiții majore 

în unitățile de învățământ de stat, pentru asigurarea acestor standarde de siguranță, 

igienă și calitate. 

Este absolută nevoie de revizuirea reglementărilor privind construirea, dar și 

amenajarea și modernizarea unităților de învățământ. Aceste lucruri trebuie 

actualizate urgent! Ne-am uitat pe lista de normative, majoritatea sunt mai vechi de 

zece ani. Este clar că lucrurile s-au mișcat, trebuie să învățăm din ce s-a petrecut în 

ultimii ani. 
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Totodată, știm că lucrurile sunt de multe ori foarte complicate, prea birocratizate. 

De aceea, ne-am propus să simplificăm, să debirocratizăm și să eficientizăm 

întregul proces.”, a declarat președintele Klaus Iohannis. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Legea Salarizării va fi modificată astfel încât sporurile bugetarilor să nu fie 

mai mari de 20% din salariul de bază și să fie acordate pentru două categorii 

de muncă 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, a declarat la B1TV că intenționează să modifice 

legea salarizării astfel încât sporurile acordate bugetarilor să nu fie mai mari de 

20% din nivelul salariului de bază și să fie acordate pentru cei care muncesc la 

distanțe foarte mari sau în condiții extrem de periculoase iar a doua categorie de 

sporuri să fie motivaționale. 

„Avem sporuri create ca artificii ca să crească salariile. Aceste sporuri fie vor fi 

reduse în sumă fixă, de obicei, iar acolo unde salariile chiar trebuie să crească, 

pentru că au fost lăsați în urmă, să crească pe grila de salarizare, să crească salariul 

de bază. Nu trebuie să inventezi sporuri care mai de care mai năstrusnice, ci mai 

degrabă ajuți omul să aibă un salariu de bază mai mare”, a spus Raluca Turcan, 

citată de Digi24. 

 Aceasta a mai explicat că sunt categorii care nu au fost introduse pe grila de 

salarizare: „Am primit de la autoritățile publice locale solicitarea să fie și ei 

introduși pe grilă, pentru că salarizarea din primării, de exemplu, se face raportat la 

salariul primarului. Avem anomalii în care salarii dintr-o primărie micuță sunt mai 

mari decât într-o primărie, reședință de județ, uneori chiar mai mari decât în 

administrația centrală, ceea ce este nefiresc”. 

„Intenționăm ca în aceste principii de bază să vină fiecare minister de linie și să ne 

spună cum trebuie facută politica în domeniile pe care le coordonează. Eu, ca 

ministru al Muncii, nu pot să intru în detaliu cu viziunea în politica salarială în 

Sănătate. Nu am cum să știu cum trebuie gandită cel mai bine aceasta. Vom aștepta 

propuneri de la Educatie, Sănătate, Justiție, Interne, Apărare, cu solicitarea noastră 

să țină cont de aceste principii de bază.  
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După ce avem viziunile pe fiecare categorie socio-profesională, mergem la Finanțe 

și vor spune «aceasta este anvelopa în care trebuie să vă încadrați și așezați-vă 

planul de majorări ulterioare salariale în funcție de asta”, a mai adăugat Raluca 

Turcan, conform Digi24. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Turcan: În urma verificării beneficiarilor de ajutor social, au fost găsiţi 

copii de 11 sau 12 ani care nu au Cod Numeric Personal, care practic nu 

există ca cetăţeni 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, afirmă că după ce s-au început verificarile 

privind acordarea ajutoarelor sociale au fost găsiţi copii de 11 – 12 ani care nu au 

cod numeric personal și care practic nu există ca cetăţeni. Ea susţine că în profilul 

beneficiarilor de ajutoare sociale 10% au până în patru clase şi 27% nu au trecut de 

clasa a opta. 

„În România avem 170.000 de titulari de ajutor social şi în total vreo 413.000 de 

beneficiari de ajutor social. Şi unii s-au simţit aşa, lezaţi, când am început o 

campanie să verificăm, să facem profilul celor care sunt cu adevărat vulnerabili, iar 

cei care sunt apţi de muncă să primească repartiţii din partea noastră şi să meargă 

la muncă. Şi spun: dar de ce trimiteţi oamenii amărâţi să muncească? Păi un om 

amărât care acceptă în continuare să rămână dependent de stat, când va ajunge la 

peste 65 de ani nu va avea nici pensia minimă socială pentru că acei oameni nu au 

contribuit nicio zi la sistemul de pensii şi vor ajunge tot cu ajutorul social”, a 

afirmat ministrul Muncii, marţi seară, la B1Tv, conform news.ro 

Turcan a explicat că, dintre beneficiarii de ajutoare sociale, aproximativ 157.000 

sunt copii din familii care trăiesc, teoretic, doar din ajutorul social:  „Acei copii 

sunt expuşi sărăciei crunte”. 

O altă informație dezvăluită de Turcan este că în urma verificării dosarelor în baza 

cărora s-a acordat beneficiile sociale, s0a constatat că există copii care au ajuns la 

vârsta de 11 ani sau de 12 ani fără a fi posesori ai unui Cod Numeric Personal. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-sporurile-bugetarilor-sa-nu-fie-mai-mari-de-20-din-salariul-de-baza-si-sa-fie-acordate-pentru-doua-categorii-de-munca-1465261
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„Acești copii nu există. Şi dacă noi nu demaram aceste anchete, acei copii ar mai fi 

stat probabil fără CNP, ferească Dumnezeu se îmbolnăveau mâine sau poimâine şi 

existau… sau dacă se prăpădeşte un astfel de copii nimeni nu ştia nici măcar că 

acel copil a existat. E dramatic de am descoperit”, a afirmat Raluca Turcan. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Noul program de sănătate al UE a fost votat în Parlamentul European / 

Cristian Bușoi, raportor: EU4Health reprezintă șansa României de a reduce 

decalajul dintre noi și țările din Vest / Ce spun alți europarlamentari români 

Programul de acțiune a Uniunii în domeniul sănătății pentru perioada 2021-2027, 

EU4Health, a fost votat în Parlamentul European, având susținerea grupurilor 

politice, cu 631 de voturi pentru, 32 împotrivă și 34 abțineri, europarlamentarul 

Cristian Bușoi, care a fost raportor pentru acest proiect, declarând că acesta 

„întinde o mână sistemelor de sănătate” din toate statele membre, fără excepție, și 

că, pentru România, este șansa de a reduce decalajul față de țările din Vestul 

Europei. 

Europarlamentarul Cristian Bușoi (PNL, grupul PPE) consideră EU4Health „cel 

mai ambițios” program de sănătate din istoria UE, cu un buget record de 5,1 

miliarde de euro. 

„Programul EU4Health este nu doar un răspuns adecvat la actuala criză COVID-19 

(…) Și mă bucur că am putut să le oferim un program care pune lupta împotriva 

cancerului, a bolilor rare, a bolilor cardiovasculare și a bolilor cronice în topul 

priorităților. EU4Health este totodată un program care susține vaccinurile și 

vaccinarea și are soluțiile pentru rezolvarea crizei medicamentelor”, a afirmat 

raportorul Parlamentului European pentru programul UE pentru sănătate. 

În opinia lui Bușoi, EU4Health „întinde o mână sistemelor de sănătate” din toate 

statele membre, fără excepție. 

„Ca român și responsabil al acestui Program fără precedent, vă spun că EU4Health 

reprezintă șansa României de a sparge barierele în materie de sănătate și a reduce 

decalajul dintre noi și țările din Vestul Europei. Este momentul nostru acum și nu 

trebuie să îl ratăm.  
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Cu EU4Heath avem ocazia să digitalizăm asistența medicală, să finanțăm acțiuni 

pentru formarea personalului medical, să readucem producția de medicamente în 

Europa și să creăm o rezervă de produse esențiale relevante pentru criză”, a mai 

spus Cristian Bușoi. 

Acordul final pentru Program a introdus o serie de plafoane: 20 % pentru 

promovarea sănătății și prevenirea bolilor, 12,5 % pentru stocare, 12,5 %pentru 

achizițiile publice care completează stocurile naționale de produse relevante pentru 

criză, unul pentru angajamentele și inițiativele globale și 8 % pentru cheltuielile 

administrative, a precizat europarlamentarul PNL 

Corina Crețu, europarlamentar Pro România (grupul S&D) susține că, în baza 

programului pe care l-a votat, Uniunea Europeană va sprijini schimbul de bune 

practici între țările europene în domeniul sănătății 

„EU4Health urmărește dezvoltarea unui sistem european de monitorizare, raportare 

și notificare a deficitelor de medicamente, de dispozitive medicale, de vaccinuri, și 

de produse medicale în general, pentru a asigura faptul că acestea sunt disponibile 

pentru cetățenii care au nevoie de ele. Așadar, va fi încurajată producția de 

medicamente și dispozitive medicale în statele Uniunii Europene”, a spus Crețu. 

Ea a dăugat că toate țările sunt invitate să realizeze o evaluare a sistemului lor de 

sănătate. 

„Cu această ocazie, sper ca România să realizeze o evaluare realistă și onestă. 

Trebuie să ne întrebăm dacă sistemul nostru de sănătate poate realmente să reducă 

inegalitățile în ceea ce privește accesul la servicii de sănătate și unde e nevoie de 

investiții”, a mai spus Corina Crețu. 

Europarlamentarul Alin Mituța (USR PLUS, grupul Renew Europe) susține că 

programul european pentru sănătate are un buget de 11 ori mai mare decât cel 

precedent, fiind majorat de la 449 milioane euro (2014-2020) la 5.1 miliarde euro 

(2021-2027). 
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„Avem nevoie de o actualizare a legislației privind serviciile medicale 

transfrontaliere pentru a asigura un acces mai echitabil, avem nevoie de standarde 

comune de calitate a serviciilor medicale peste tot în Uniune, avem nevoie de o 

legislație europeană mai clară pentru a asigura accesul la medicamente esențiale și 

la tratamente pentru boli rare, avem nevoie de o rețea europeană de transplant de 

organe care să înlocuiască actuala cooperare interguvernementală ad-hoc la care 

multe state membre, printre care și România, nu au acces”, declară Mituța. 

Alin Mituța consideră că EU4Health este „un pas înainte”, dar nu e suficient, 

„Trebuie să continuăm integrarea politicilor europene în sănătate și sper ca în 

cadrul Conferinței pentru viitorul Europei să reușim să avansăm către a avea 

competențe europene reale în domeniul sănătății și un buget pe măsură”, 

precizează europarlamentarul USR PLUS. 

Nicolae Ștefănuță, din același grup politic, a fost raportor din partea Comisiei de 

Buget și a amintit faptul că bugetul pentru programul de sănătate a fost tăiat de 

Consiliu de la 10 la 1,7 miliarde, dar s-a obținut o majorare la negocieri. 

„Am obținut 5,1 miliarde, tot insuficient, dar mult mai bine. Una dintre prioritățile 

mele a fost ca o parte din banii programului EU4Health să meargă pentru rezerve 

și stocuri de medicamente. Rezultatul este că 12,5%, adică 640 milioane de euro 

din acest buget istoric, vor fi investiți în stocuri europene de medicamente”,a 

precizat europarlamentarul USR PLUS. 

Vincze Loránt, europarlamentar UDMR (grupul PPE) a afirmat că se știa, înainte 

de pandemie, că sistemul de sănătate al României nu era competitiv și că a votat 

pentru programul UE pentru sănătate deoarece „urmărește dezvoltarea sistemelor 

de sănătate ale statelor membre, încurajează instruirea pentru angajații din sănătate, 

reduce inegalitatea în domeniul sănătății dintre statele membre (…) finanțează 

lupta împotriva cancerului și aduce producția farmaceutică înapoi în Europa”. 

În opinia europarlamentarului Daniel Buda (PNL, grupul PPE), scopul programului 

EU4Health este „de a garanta că UE rămâne regiunea cu cea mai sănătoasă 

populație din lume și că dispune de toate instrumentele posibile pentru a răspunde 

problemelor în materie de sănătate la nivel național și la nivelul UE și că este mai 

bine pregătită pentru orice nouă amenințare emergentă la adresa sănătății”. 
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Europarlamentarul Victor Negrescu (PSD, grupul S&D) a declarat că a fost un 

„puternic susținător” al creării unui program de acțiune în domeniul sănătății. 

„Încă din anul 2015 vorbeam despre necesitatea de a dezvolta mecanisme de 

finanțare comune în domeniul medical. Din păcate, o parte semnificativă a 

politicienilor de dreapta se opuneau atunci acestui demers. În continuare trebuie să 

explicăm anumitor guverne, cum este cazul celui din România, că acest program 

nu poate acoperi tăierile semnificative făcute bugetelor naționale pentru sănătate”, 

a declarat Negrescu în timpul dezbaterii din Parlamentul European. 

Europarlamentarul PSD a susținut că a formulat mai multe amendamente care 

vizau, de exemplu, finanțarea spitalelor și a infrastructurii medicale de bază, în 

regiunile cele mai puțin dezvoltate, sprijinirea telemedicinei și a introducerii de noi 

tehnologii, capabile să îmbunătățească actul medical. 

„În final, ca urmare a exemplului pozitiv oferit de medicii și asistenții europeni, în 

mod special cei din România, care în timpul pandemiei s-au oferit voluntar pentru 

a ajuta în alte state europene, am propus crearea unei unități medicale permanente, 

axată pe intervențiile de urgență în zonele cele mai afectate”, a mai spus Victor 

Negrescu. 

Europarlamentarii au dezbătut și votat ,marți, programul EU4Health în valoare de 

5.1 miliarde de euro (2021-2027), care vizează o mai bună pregătire a sistemelor 

de sănătate din Uniunea Europeană pentru amenințările viitoare. 

Potrivit textului de compromis, programul UE pentru sănătate (EU4Health) va 

aloca bani pentru mai multe domenii, cum ar fi amenințările transfrontaliere la 

adresa sănătății, sporirea disponibilității și accesibilității medicamentelor și a 

dispozitivelor medicale, precum și sprijinirea creării unui „spațiu european al 

datelor privind sănătatea”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 

https://www.g4media.ro/document-parlamentul-european-va-da-votul-final-pentru-noul-program-de-sanatate-al-uniunii-europene-eu4health-aloca-5-1-miliarde-de-euro-din-care-cel-putin-20-pentru-prevenirea-bolilor-si-promovare.html
https://www.g4media.ro/document-parlamentul-european-va-da-votul-final-pentru-noul-program-de-sanatate-al-uniunii-europene-eu4health-aloca-5-1-miliarde-de-euro-din-care-cel-putin-20-pentru-prevenirea-bolilor-si-promovare.html
https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/03/Compromise_text_EU4Health_sgs20_005719_EN.pdf
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 Iohannis: Starea de alertă va fi prelungită și restricțiile în vigoare vor fi 

păstrate. Circulația pe timp de noapte va fi restricționată mai devreme, 

probabil de la orele 22.00. Nu avem în vedere un lockdown de Paști 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunțat marți că starea de alertă va fi prelungită în 

această săptămână, toate restricțiile în vigoare urmând a fi păstrate. 

”Circulația pe timp de noapte va fi restricționată mai devreme, probabil de la orele 

22.00. Nu avem în vedere un lockdown de Paști”, a precizat șeful statului. 

Anunțul a fost făcut de președinte la finalul unei şedinţe de lucru privind siguranţa 

publică în unităţile de învăţământ cu premierul Florin Cîţu, membri ai Guvernului 

şi reprezentanţi ai IGSU şi INSP. Iohannis a spus, în acest context, că peste 40% 

dintre clădirile în care funcţionează şcoli sunt amplasate în zone cu risc seismic 

ridicat şi a prezentat mai multe soluţii. 

„Adevărul este, şi este un adevărat trist, că avem încă mult prea multe clădiri 

neverificate sau neautorizate în ultimul deceniu. Ca să vă daţi seama: peste 40% 

dintre clădirile în care funcţionează şcoli sunt amplasate în zone cu risc seismic 

ridicat. Astăzi am discutat nu atât despre probleme, fiindcă ele sunt cunoscute şi 

am pregătit un material introductiv suficient de bun, dar am discutat suficient de 

mult despre soluţii, fiindcă despre probleme s-a tot discutat. Eu îmi doresc, 

premierul îşi doreşte, toţi cei care au participat ne dorim să găsim soluţii şi să 

facem o dată şi o dată paşii spre şcolile sigure şi sănătoase pe care ni le dorim”, a 

precizat el. 

Principalele declarații ale președintelui:  

 Am avut mai multe discuții cu premierul și miniștri despre prioritățile și 

investițiile care trebuie începute 

 Am discutat despre investiții în spitale, dotarea spitalelor, crearea de noi 

locuri de muncă, mai ales pentru românii afectați de pandemie, despre 

școlile din România, școli sigure și sănătoase 

 Am discutat mult și despre proiecte pentru un mediu curat 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 martie 2021 13 

 

 Astăzi am avut o întâlnire mai specială, de lucru privind școli sigure și 

sănătoase în România. Au participat premierul și mai mulți membri ai 

guvernului. Discuțiile au vizat autorizațiile sanitare, de securitate la 

incendiu, vulnerabilitățile seismice, consolidarea fondului construit 

 Adevărul trist e că avem încă prea multe clădiri neautorizate sau neverificate 

în ultimul deceniu. Peste 40% din școli sunt în zone cu risc seismic ridicat. 

 Eu și premierul ne dorim să găsim soluții, să facem pașii spre școlile sigure 

și sănătoase pe care ni le dorim. 

 Am agreat ca prin alocările viitoare zona de infrastructură educațională să fie 

transformată într-o reală prioritate 

 În PNRR vor fi prevăzute fondurile necesare pentru demararea unor 

investiții majore în școli 

 Este absolută nevoie de revizuirea reglementărilor privind construirea, 

amenajarea și modernizarea școlilor. Ne-am uitat pe lista de normative, 

majoritatea sunt mai vechi de 10 ani 

 Lucrurile sunt deseori prea birocratizate, de aceea ne-am propus să 

simplificăm, să debirocratizăm întregul proces 

 Vreau să atrag atenția că cifrele din ultima săptămână privind pandemia sunt 

îngrijorătoare, creșterea e evidentă, presiunea pe secțiile ATI crește 

 Haideți să nu irosim ce am câștigat până acum prin campania de vaccinare. 

Campania merge foarte bine. 

 Trebuie să avem grijă să nu ne înecăm la mal 

 Starea de alertă va fi prelungită în această săptămână și restricțiile în vigoare 

vor fi păstrate 

 Circulația pe timp de noapte va fi restricționată mai devreme, probabil de la 

orele 22.00 

 Nu avem în vedere un lockdown de Paști 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Ciolacu amenință că PSD nu votează pentru PNRR, în lipsa unei dezbateri 

pe marginea programului. O moțiune simplă împotriva Ministrului 

Economiei va fi depusă de senatorii PSD miercuri 

Președintele PSD, Marcel Ciolacu, a anunțat într-o conferință de presă că o 

moțiune simplă împotriva Ministrului Economiei, Claudiu Năsui, va fi depusă 

miercuri la Senat. 

Ciolacu l-a acuzat pe Năsui că „a avut cont de administrator şi a putut să intervină” 

în procedura de alocare a ajutoarelor financiare din fonduri europene pentru 

întreprinderile mici şi mijlocii. 

„Eu mă mir că nu a descins DNA-ul într-un astfel de caz, când vorbim de bani 

europeni şi de o sumă atât de mare şi de 27.000 de companii care au fost blocate să 

aibă acces la acest program”, comenta recent Ciolacu. 

Totodată, președintele PSD se plânge de maniera în care a fost elaborat Planul 

Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR), informând că în lispa unei dezbateri 

consultative, social-democrații nu îl vor vota prea curând. 

„Eu şi colegii mei vom vota pentru copiii noştri din anul 2021 până în anul 2053. 

Acest proiect a fost dezbătut, prezentat publicului de către premier, de preşedintele 

Camerei. (…) E un proiect complex, asumat de toate familiile europene (…), care 

trebuie dezbătut foarte bine şi înţeles de români pentru a şti ce avem de făcut 

pentru viitor. PSD va vota acest proiect, asumat de toate familiile europene. Asta 

nu înseamnă că îl va vota mâine. Am solicitat o amânare şi o dezbatere pe acest 

proiect în primul rând în interiorul partidelor politice. Se doreşte o forţare a acestui 

proiect. PSD nu va participa la acest proiect”, a subliniat Marcel Ciolacu, citat de 

Agerpres. 

Amintindu-i-se că premierul a spus că PNRR nu va fi prezentat Parlamentului, 

Ciolacu a spus: „Şi noi îi transmitem multă sănătate. Înseamnă să rezolve 

problema. Eu am trimis scrisori către familia socialistă şi am explicat tot ceea ce s-

a întâmplat, mai ales ce s-a întâmplat la bugetul de stat”. Liderul PSD consideră că 

nu este o urgenţă adoptarea acestui plan. 
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Totodată, președintele PSD a mai criticat faptul că în Parlamentul României au fost 

respinse toate cele 3.600 de amendamente propuse la proiectul bugetului de stat pe 

anul 2021 şi susţine că printr-o anexă au fost atribuite sume pentru autorităţile 

locale din localităţi în care PNL, USR şi UDMR au câştigat alegerile. 

„Actualul Guvern i-a pedepsit pe cei care au votat PSD. Nu dorim să se întâmple 

acelaşi lucru şi în Planul Naţional de Redresare şi de Rezilienţă. E planul naţional 

al României, nu e nici al lui Cîţu, nici al lui Orban, nici al lui Cioloş, al nimănui. 

Este planul nostru, al românilor. Şi vrem să ştim ce cuprinde”, a adăugat Ciolacu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ședință CNSU miercuri. Lucian Bode anunță că jandarmii detașați la ordine 

publică revin în unități, iar polițiștii locali la primării 

Ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, a declarat, marți seara, la TVR 1, că 

miercuri va avea loc ședința Comitetului Național pentru Situații de Urgență 

(CNSU) în care va propune ca jandarmii detașați la ordine publică să revină în 

unitățile lor, iar polițiștii locali la primării. 

„Mâine voi veni cu două propuneri în hotărârea CNSU. Această hotărâre va fi 

transpusă printr-o hotărâre de guvern, respectiv ordonanţă de urgenţă. Prima 

vizează reîntoarcerea jandarmilor la paza obiectivelor. Noi am avut peste 700 de 

jandarmi detaşaţi de la diverse unităţi pentru ordine publică, transferaţi în sistemul 

de ordine publică, iar paza era asigurată de către angajaţi ai Ministerului Apărării 

Naţionale. Ei trebuie să se întoarcă la sistemul de pregătire obligatoriu prin 

regulamentele lor interne şi mâine vom lua această decizie. A doua reglementare, 

la solicitarea Asociaţiei Municipiilor din România, de exemplu, care a cerut oficial 

prin domnul preşedinte Emil Boc, şi nu numai, au solicitat ca poliţia locală să 

revină la primării”, a mai spus Lucian Bode. 

Ministrul a precizat că anul trecut, în timpul stării de urgență, poliția locală, care 

are peste 10.000 de angajați, a fost preluată în coordonarea poliției naționale. 

„Înființarea poliției locale și activitatea ei e o decizie de oportunitate la nivel local. 

Nu e normal ca toate costurile să fie suportate la nivel local și coordonarea să fie la 

nivel național”, a menționat Bode. 
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Lucian Bode a explicat că, la ședința CNSU de miercuri, vor fi create premisele 

adoptării unei ordonanțe de urgență, astfel încât în cel mult două săptămâni poliția 

locală să revină la primării. 

(Sursa: g4Media.ro) 

 

 Guvernul urmează să aprobe un subprogram de sprijin pentru fermieri, 

Agro IMM Invest 

Guvernul urmează să aprobe, în şedinţa de miercuri, un subprogram de sprijin 

pentru fermieri în cadrul programului IMM Invest – Agro IMM Invest, transmite 

Agerpres. 

Pe agenda şedinţei, proiectul figurează ca proiect de ordonanţă de urgenţă pentru 

modificarea şi completarea OUG 110/2017 privind Programul de susţinere a 

întreprinderilor mici şi mijlocii şi a întreprinderilor mici cu capitalizare de piaţă 

medie – IMM Invest România, precum şi pentru modificarea şi completarea 

Schemei de ajutor de stat pentru susţinerea activităţii IMM-urilor în contextul 

crizei economice generate de pandemia COVID-19, aprobată prin art. II din OUG 

42/2020. 

În nota de fundamentare a actului normativ se arată: „Comparativ cu programul 

IMM Invest România, unde beneficiarii ce activează în domeniul agriculturii, 

pescuitului, acvaculturii şi sectorului alimentar pot primi garanţii de stat şi 

subvenţionarea pe o perioadă de 8 luni a dobânzilor şi integrală a comisioanelor de 

administrare şi de risc, prin subprogramul Agro IMM Invest este acordat 

suplimentar un grant în valoare de 10% din creditul acordat”. 

„Decizia de a acorda un grant beneficiarilor din domeniul agriculturii, pescuitului, 

acvaculturii şi sectorul alimentar are în vedere importanţa deosebită pe care o au 

aceste ramuri de activitate în asigurarea securităţii alimentare în condiţiile 

restricţiilor de circulaţie extraordinare impuse ca urmare a pandemiei cu virusul 

SARS- CoV- 2”, se spune în document. 

Totodată, în şedinţa de guvern, printr-o ordonanţă de urgenţă, vor fi aduse o serie 

de modificări la „Programul IMM Factor – Produs de garantare a creditului 

comercial şi a Schemei de ajutor de stat asociate acestuia”. 
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Pe agenda reuniunii guvernamentale figurează şi un proiect de hotărâre pentru 

aprobarea Normelor metodologice de aplicare unitară a dispoziţiilor OUG 97/2005 

privind evidenţa, domiciliul, reşedinţa şi actele de identitate ale cetăţenilor români, 

precum şi pentru stabilirea formei şi conţinutului actelor de identitate, ale dovezii 

de reşedinţă şi ale cărţii de imobil. 

Un alt proiect de hotărâre supus aprobării în Executiv vizează modificarea HG 

416/2007 privind structura organizatorică şi efectivele Ministerului Afacerilor 

Interne. 

„Proiectul vizează, între altele: „modificarea organigramei aparatului central al 

Ministerului Afacerilor Interne prevăzută în anexa nr. 1 la HG 416/2007, în sensul, 

prevederii: unei noi funcţii de secretar de stat pentru relaţii internaţionale, funcţiei 

de secretar de stat pentru relaţia cu Parlamentul (prin schimbarea denumirii funcţiei 

de secretar de stat pentru relaţia cu Parlamentul şi relaţii internaţionale), unei noi 

funcţii de subsecretar de stat (pentru a acorda suportul necesar gestionării 

activităţilor specifice relaţiei cu instituţiile prefectului) şi a trei cabinete pentru 

subsecretarii de stat (ordine şi siguranţă publică, relaţia cu instituţiile prefectului, 

relaţia cu Parlamentul)”, potrivit notei de fundamentare. 

De asemenea, conform documentului, se propune „schimbarea denumirii Centrului 

de Coordonare a Protecţiei Infrastructurilor Critice (la nivel de serviciu) în Centrul 

Naţional de Coordonare a Protecţiei Infrastructurilor Critice (la nivel de serviciu). 

Pe cale de consecinţă, se modifică, în mod corespunzător, articolul 1, prin 

reformularea alineatului (2), în sensul înfiinţării unei funcţii de secretar de stat şi a 

unei funcţii de subsecretar de stat”. 

Pe agenda şedinţei figurează şi o serie proiecte de hotărâre privind eliberări şi 

numiri de prefecţi sau subprefecţi. 

(Sursa: g4Media.ro) 
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 Conducerea TVR și cea a Radioului public mai primesc un răgaz de o lună: 

Termenul de finalizare a rapoartelor privind decapitarea celor două instituții 

a fost prelungit până pe 31 martie. Tot până la finalul lunii a fost prelungit și 

termenul pentru Avocatul Poporului 

Birourile permanente ale Senatului şi Camerei Deputaţilor au decis, marţi, 

prelungirea, până la 31 martie, a termenului de finalizare a rapoartelor în cazul 

activităţii Societăţii Române de Televiziune (SRTV) şi Societăţii Române de 

Radiodifuziune (SRR), a declarat preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic 

Orban. 

De asemenea, s-a mai stabilit prelungirea, tot până la data de 31 martie, a 

termenului pentru raportul la procedura de revocare a Avocatului Poporului. 

„Am stabilit două noi termene, am constatat că rapoartele Televiziunii şi Radioului 

public nu fuseseră trimise pentru aviz la Comisiile de buget-finanţe, conform 

procedurii legale. Adică, în vechea legislatură, Birourile permanente reunite, când 

au primit rapoartele, nu le-au trimis decât spre Comisia de cultură şi nu au sesizat, 

pentru aviz, Comisiile de buget-finanţe”, a susţinut Orban. 

El a adăugat că, astfel, a fost îndreptată o eroare, fiind sesizate Comisiile de buget-

finanţe pentru aviz, dar şi cele juridice pentru raport la procedura iniţiată de 

revocare a Avocatului Poporului. 

„Practic, noi, astăzi, am îndreptat această eroare, am sesizat şi Comisiile de buget-

finanţe pentru aviz, cu termen de 10 zile de emitere a avizului, şi Comisiile de 

cultură au primit un nou termen de finalizare a raportului, data de 31 martie – TVR 

şi Radio. De asemenea, s-a prelungit termenul de finalizare a raportului în 

Comisiile juridice privitor la procedura iniţiată de revocare a Avocatului Poporului 

– 31 martie”, a precizat Orban. 

La jumătatea lunii trecute, liderul PNL a anunțat demararea procedurilor 

parlamentare pentru demiterea conducerilor de la TVR, Radioul public și Avocatul 

poporului. 

(Sursa: g4Media.ro) 
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 Aviz negativ pentru desfiintarea Sectiei Speciale in Comisia pentru 

drepturile omului. Doi deputati liberali nu au votat desfiintarea SIIJ. "Astazi 

Dragnea rade din puscarie" 

Coalitia PNL USRPLUS in fata testului SIIJ/ Foto: Adina Florea si Gheorghe Stan/ 

Heptaphoto 

Comisia pentru drepturile omului din Camera Deputatilor a respins, marti, 

proiectul de lege pentru desfiintarea Sectiei de Investigare a Infractiunilor din 

Justitie (SIIJ). Proiectul aprobat de Guvern luna trecuta a fost respins cu ajutorul 

partenerilor de coalitie din UDMR si al grupului minoritatilor. Un membru 

al PNL s-a abtinut. 

 

Deputatul USR Silviu Dehelean spune ca proiectul de lege pentru desfiintarea SIIJ 

a primit aviz negativ in Comisia pentru drepturile omului pentru ca un deputat PNL 

a votat contra desfiintarii SIIJ, iar alt deputat PNL s-a abtinut. 

 

"Proiectul de desfiintare a Sectiei Speciale pentru Anchetarea Magistratilor, 

celebra creatie a lui Liviu Dragnea si Florin Iordache pentru a intimida magistratii 

care ancheteaza cazurile de coruptie, a ajuns astazi in Comisia pentru drepturile 

omului. Din pacate, proiectul a primit a aviz negativ. USR PLUS, alaturi de un 

deputat PNL, au votat pentru. Un alt deputat PNL a votat impotriva, alaturi de toate 

celalte partide, iar al treilea a votat "abtinere". 

Sper ca a fost o simpla intamplare. Votul de astazi este un vot care nu respecta 

pozitia oficiala a liderilor PNL, Ludovic Orban si Florin Citu, dar nici a 

presedintelui Klaus Iohannis. Sectia Speciala trebuie sa dispara cat mai rapid, nu 

mai putem amana. Este ceea ce am promis in campanie, atat PNL, prin liderii lor, 

cat si USR PLUS. Ne vom tine promisiunea", a scris deputatul pe Facebook. 

 

Liberalii au 3 deputati in comisie: Ioan-Alexandru Andrei, Mircea Rosca si 

Marsalic Jaro Norbert. 

"Este testul de moralitate si de rezistenta al coalitiei" 

Si deputatul Catalin Tenita a subliniat votul colegilor din coalitie sustinand ca 

reprezinta "testul de moralitate" al coalitiei. 

https://ziare.com/udmr/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/liviu-dragnea/
https://ziare.com/florin-iordache/
https://ziare.com/stiri/coruptie/
https://ziare.com/ludovic/
https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/facebook/
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"Iohannis solicita desfiintarea Sectiei Speciale: Actiunile Guvernului PSD-

ALDE sunt in deplina contradictie cu recomandarile GRECO 

 

Florin Citu: Am adoptat proiectul de lege pentru desfiintarea Sectiei Speciale 

Ludovic Orban: Trebuie demarata procedura de revocare a Avocatului Poporului si 

desemnare unei noi persoane / Noi sustinem categoric desfiintarea Sectiei Speciale 

 

------ 

Sunt 3 dintre titlurile din presa care arata clar directia pe care coalitia de guvernare 

o are cu privire la Sectia Speciala. 

 

Nu consider ca este normal sa avem o parte a coalitiei (UDMR si minoritati) care 

au votat contra, precum si un domn de la PNL care s-a abtinut. 

 

Mi se pare esential sa terminam cu aceasta institutie inventata de regimul Dragnea. 

Este testul de moralitate si de rezistenta al coalitiei. 

 

Un aviz negativ nu e mare lucru. Dar mai vine un aviz la Comisia de Munca, 

precum si raportul de la Comisia Juridica. 

 

Si acolo e important ca proiectul ministrului Stelian Ion sa aiba sustinere. 

De fapt nici nu e proiectul lui Stelian Ion, e proiectul pentru care sute de mii de 

oameni au iesit in strada niste ani buni. 

 

Astazi Dragnea rade din puscarie", a scris acesta pe Facebook. 

 

Din Comisia pentru drepturile omului fac parte 4 membrii USR PLUS, 3 ai PNL, 

PSD are 9 membri, iar UDMR, AUR si minoritatile cate doi. 

 

Inainte de votul in plen, proiectul urmeaza sa ajunga si in Comisia Juridica unde 

USR PLUS are 5 membri, PNL 8, PSD 9, iar UDMR, AUR si minoritatile cate 2. 

 

 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/alde/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/usr/stelian-ion-stiri/
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Guvernul a adoptat proiectul de lege pentru desfiintarea Sectiei Speciale in 18 

februarie. 

 

Este o promisiune a coalitiei de guvernare, dar, in acelasi timp, si o recomandare 

pentru respectarea MCV. (...) CSM a dat aviz negativ atunci cand a fost infiintata 

aceasta sectie, CSM a dat aviz negativ si acum, dar nu pentru ca nu doreste 

desfiintarea sectiei, ci pentru alte considerente", spunea premierul Florin Citu dupa 

adoptarea proiectului in Guvern. 

 

Presedintele PSD, Marcel Ciolacu, a anuntat, luni, ca formatiunea sa este impotriva 

desfiintarii SIIJ. 

 

"Vom face toate demersurile necesare de a ataca la Curtea Constitutionala in cazul 

in care proiectul de lege de desfiintare a Sectiei speciale va trece prin Parlament", a 

spus Marcel Ciolacu la finalul sedintei de luni Biroului Politic National al PSD. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Cifra de școlarizare pentru clasa a IX-a scade anul viitor cu 14.000 de locuri, 

echivalentul desființării a 538 de clase – proiect 

Cifra de școlarizare pentru clasa a IX-a, învățământ cu frecvență zi, scade anul 

viitor cu 14.000 de locuri, potrivit proiectului de hotărâre de guvern pus în 

consultare publică de Ministerul Educației. Decizia echivalează cu desființarea în 

anul școlar 2021-2022 a 538 de clase cu câte 26 de elevi, comparativ cu anul școlar 

actual. 

Reamintim că prin metodologia pentru stabilirea cifrei de școlarizare Ministerul 

Educației a modificat numărul elevilor luați în calcul pentru o clasă de liceu, de la 

28 de elevi/clasă, la 26 de elevi/clasă. 

În anul școlar actual a fost alocat un număr de 134.600 de locuri în liceu, clasa a 

IX-a, învățământ cu frecvență zi, iar pentru anul următor școlar ministerul propune 

120.600 de locuri. 

https://ziare.com/stiri/mcv/
https://ziare.com/stiri/csm/
https://ziare.com/marcel-ciolacu/
https://www.edu.ro/sites/default/files/Proiect_HG_Cifra_scolarizare_2021_2022.pdf
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Reducerea numărul de locuri și implicit a numărul de clase, ar putea duce și la o 

reducere a numărului de norme didactice pentru profesorii de liceu. 

În nota de fundamentare a proiectului ministerul susține că locurile care nu se mai 

regăsesc la clasa a XI-a de liceu, au fost redistribuite la alte profiluri/forme de 

învățământ. 

„Cifra de școlarizare totală, propusă pentru anul școlar 2021-2022 se menține la 

nivelul celei aprobate pentru anul școlar 2020-2021. Analizând cifrele rezultate 

în urma centralizării propunerilor inspectoratelor școlare, evoluția demografică a 

populației școlare și fluxurile de intrări – ieșiri ale acesteia în sistemul educațional, 

se propun următoarele realocări: 

1. realocarea cifrelor aferente învățământului liceal, astfel: 

o diminuarea cifrei de școlarizare de la învățământul liceal cu 

frecvență zi, cu 14.000 locuri; 

o suplimentarea cu 3.000 de locuri pentru învățământul gimnazial, 

având în vedere că din analiza centralizată a solicitărilor 

inspectoratelor școlare rezultă o creștere considerabilă a numărului de 

elevi la acest nivel; 

o suplimentarea cu 2.000 de locuri pentru învățământul liceal, clasa a 

XI-a curs cu frecvență seral, datorită creșterii numărului de absolvenți 

ai școlii profesionale, precum și a faptului că în contextul actual 

determinat de răspândirea infecției cu COVID-19 oferta locurilor de 

muncă a scăzut; astfel se oferă șansa elevilor care au finalizat școala 

profesională să-și continue studiile în cadrul liceului; 

o suplimentarea cu 3.000 de locuri pentru învățământul postliceal, 

datorită numărului de solicitări în creștere pentru acest nivel, inclusiv 

din partea colegiilor terțiare non universitare din cadrul instituțiilor de 

învățământ superior de stat; 
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o suplimentarea cu 6.000 de locuri a numărul de locuri pentru 

programul educațional ”A doua șansă” – inclusiv pentru cel organizat 

în penitenciare. Programul răspunde la nevoile celor care nu au 

absolvit o formă de învățământ obligatoriu. 

Pentru anul școlar 2021-2022, proiectul de hotărâre înaintat Guvernului României 

nu generează cheltuieli bugetare suplimentare și nici creșteri numerice ale totalului 

normelor /posturilor didactice la nivel național. Cifrele propuse în Hotărârea de 

Guvern au caracter maximal, neputând fi depășite”, potrivit notei de fundamentare. 

 

Cifra de școlarizare pentru facultăți este în creștere. 
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Proiectul de HG prevede o cifră de școlarizare pentru ciclul licență, anul I, de 

64.667 de locuri finanțate de la bugetul de stat, față de 62.709, câte au fost alocate 

pentru acest an. 

„Ministerul Educației propune, pentru anul universitar 2021-2022, o cifră de 

școlarizare acoperită de un număr de 64.667 de granturi de studiu pentru licență, 

din care 1.667 granturi pentru instituțiile de învățământ universitar militar, care se 

vor repartiza, în condițiile respectării capacității de școlarizare, prin ordin al 

ministrului educației. Granturile de studii se mențin, în fiecare an, pe toată perioada 

ciclului de studii”, se arată în nota de fundamentare a proiectului. 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

 Programul Rabla incepe in luna aprilie. Bugetul este "cel putin la fel" ca cel 

de anul trecut 

Programul Rabla va incepe in luna aprilie a acestui an si are un buget similar cu cel 

de anul trecut, a declarat Tanczos Barna, ministrul Mediului. 

 

"Programul Rabla merge cel putin cu bugetul de anul trecut, si cel putin cu 

conditiile de atunci, adica valoarea tichetelor. Pornim in luna aprilie, am intarziat 

din cauza bugetului. La sfarsitul lunii aprilie trebuie sa fim gata cu programul 

Rabla, ca sa avem macar 8 luni de implementare. 

 

Masinile electrice sunt mult mai scumpe, de aceea tichetul este de aproximativ 

10.000 de euro pentru acestea", a declarat Tanczos Barna la Digi24. 

 

Anul trecut, programul Rabla a demarat in luna martie si a avut alocat un buget-

record de 405 milioane de lei. Estimarile oficialilor arata ca vor fi in jur de 60.000 

de beneficiari. 

 

In 2020 a avut loc si o premiera absoluta a programului: posibilitatea de a 

achizitiona motociclete.  

 

https://ziare.com/economie/buget/
https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/ministrul-mediului-programul-rabla-incepe-in-aprilie-bugetul-este-cel-putin-la-fel-ca-cel-de-anul-trecut-1465256
https://ziare.com/auto/programul-rabla/rabla-2020-ce-masini-poti-sa-ti-cumperi-iata-ofertele-producatorilor-auto-1603031


CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 martie 2021 25 

 

De asemenea, s-a introdus atunci un eco-bonus nou in Rabla Clasic: valoarea lui a 

fost de 1.000 de lei, care s-au putut adauga la cei 6.500 de lei, in cazul in care era 

aleasa o masina cu sistem GPL sau GNC. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Euro, la al cincilea maxim istoric la rând: BNR anunţă marţi un curs de la 

4,8849 lei/ euro 

Euro a atins marţi al cincilea maxim istoric la rînd pe piaţa din România, la 4,8849 

lei, de la 4,8838 lei luni. Precedenta valoare de top a fost vineri, la 4,8831 lei/euro. 

Creşterea de marţi este foarte redusă, de numao 0,02%, iar euro a stat o perioadă 

destul de îndelungată în zona maximului istoric. 

Dolarul american a scăzut uşor la 4,1036 lei, de la 4,1118 lei, iar francul elveţian a 

crescut foarte uşor la 4,4070 lei. Gramul de aur a urcat uşor 224,7611 lei, de la 

223,9171 lei. 

Pe piaţa valutară, euro era cotat, la ora transmiterii ştirii, între 4,8864 şi 4,8847 lei. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Indicele ROBOR la 3 luni staţionează la 1,70% 

Indicele ROBOR la 3 luni, folosit pentru calcularea dobânzilor variabile la 

creditele în lei contractate înainte de luna mai 2019, a staţionat ieri la 1,70%. 

La începutul lunii martie, ROBOR la 3 luni era cotat la 1,61%. Timp de mai bine 

de o săptămână, cotaţia ROBOR la 3 luni a fost pe o tendinţă de creştere, după ce 

începuse anul 2021 pe un trend descendent, influenţată de deciziile BNR de 

ajustare a dobânzii-cheie şi a ratelor facilităţilor permanente din jurul acesteia. 

Indicele ROBOR la 3 luni a încheiat anul 2020 la 2,03% pe an, în timp ce la 

începutul anului 2020 era de 3,19% pe an. ROBOR la 3 luni reprezintă dobânda la 

care băncile îşi acordă împrumuturi cu o maturitate la trei luni. 
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Totodată, ROBOR este indicatorul monetar în funcţie de care se calculează 

dobânzile variabile pentru creditele de consum şi ipotecare acordate în lei înainte 

de luna mai 2019. 

Pentru creditele retail noi în lei din primăvara anului 2019 a fost introdusă o nouă 

referinţă - indicele de referinţă trimestrial pentru creditele acordate consumatorilor 

- IRCC - care a înlocuit ROBOR. 

Valoarea IRCC aplicabilă în T1/2021 este de 1,88%.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Amazon anunță încă 500 de locuri de muncă în sectorul IT din România  / 

Compania americană va deschide sucursale la Timișoara și se va extinde în 

Iași  

La o săptămână după ce Amazon și-a lansat o rețea de magazine online în Polonia, 

prima astfel de investiție în Europa aflată în curs de dezvoltare, în această 

săptămână, acest gigant al comerțului IT a anunțat o mare extindere a activității 

sale într-o altă țară din regiune, respectiv, în România, scrie Emerging Europe, 

citată de Rador. 

Deși extinderea firmei Amazon în această țară nu prevede și deschiderea unui 

magazin online, având în vedere ca acum activitatea sa este mai limitată, ea 

continuă să încurajeze industrra IT din România și talentele din domeniu. 

În următorii trei ani, Amazon urmează să înființeze trei noi filiale– două în acest 

an, iar o alta, în 2023, creând astfel 500 de locuri de muncă și făcând ca numărul 

angajaților săi din această țară să depășeasscă cifra de 500. 

Prima sucursală care se va deschide, în al doilea trimestru al acestui an, va fi la 

Timișoara, un oraș din vestul țării, ea urmând să vizeze aparatura Amazon, 

respectiv, sisteme și servicii Ring de securitate a locuințelor, iar cea de-a doua 

sucursală se va deschide la Iași, un oraș din nord-estul țării, ea bazânduse pe o 

filială Amazon deja existentă, care va sprijini comerțul de confecții, respectiv, cel 

care asigură selecția Amazon și optimizarea alegerilor făcute de cumpărători, 

sprijinid totodată partenerii de vânzări și echipele din domeniu. 
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În 2023, Amazon va intra și în noul Palas Campus, deschis tot la Iași, unde totalul 

angaților din oraș de la Amazon va spori. Amazon și-a deschis prima sucursală din 

România în 2005, iar, de atunci, a investit peste 100 milioane de euro, 

Inovație 

Amazon și AWS, platforma sa la cerere, au deschis deja un birou la București, 

acesta vizând dezvoltarea tehnologiei, soluții de vorbire și de limbaj pentru Alexa 

și testarea produselor Alexa. 

„Grație noilor reprezentanțe deschise, există noi oportunități, mai ales pentru 

specialiștii în software și în operațiunile aferente, astfel încât produsele noastre să 

se perfecționeze și să vină în sprijinul clienților Amazon din întreaga lume”, a 

declarat Octavian Tănase, directorul general pentru România al companiei 

Amazon. 

„Așteptăm să ne continuăm investițiile din România și suntem mândri de impactul 

pe care îl avem la Timișoara, la Iași și București, putând astfel recruta cei mai buni 

prfesionști din țară și din lume”. 

Într-un clasament al competitivității IT din Europa în curs de dezvoltare, publicat 

în studiul Future IT (Viitorul IT, n. red.), studiu care vizează potențialul de 

dezvoltare al sectorului IT din această zonă, România s-a clasat pe locul 5, fiind 

surclasată doar de Polonia, Estonia, Cehia și Ungaria. 

Între anii 2014 – 2019, exporturile din domeniul IT ale României a crescut cu 

1„142%, ascensiunea serviciului aferent de computerizare fiind deosebit de rapidă 

și atingând 173%. 

În prezent, exporturile IT ale României asigură 2,5% din PIB, iar în 2019, industria 

din domeniu a acoperit 5,5% din PIB. Asociația Română din Industria Software 

(ANIS), afirmă că, până în 2025, industria locală din domeniul IT are șanse să 

acopere 10% din PIB. 

(Sursă : g4Media.ro) 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 Eurostat: România a înregistrat în ultimul trimestru al anului trecut cea 

mai mare creștere a PIB-ului (+4,8) față de trimestrul anterior, dintre toate 

statele membre UE. 

 

România este urmată de Malta (3,8%), Croația și Grecia (ambele cu 2,7%). Cele 

mai puternice scăderi au fost observate în Irlanda (-5,1%), Austria (-2,7%), Italia (-

1,9%) și Franța (-1,4%). 

În trimestrul patru al anului trecut, PIB-ul a scăzut cu 0,7% și gradul de ocupare a 

forței de muncă a crescut cu 0,3% în Zona Euro, comparativ cu trimestrul anterior. 

La nivelul Blocului comunitar, PIB-ul a scăzut cu 0,5% și ocuparea forței de 

muncă a crescut cu 0,4%.  

Scăderile urmează unei reveniri puternice în al treilea trimestru al anului 2020 

(+12,5% în zona euro, respectiv +11,6% în UE). Pentru anul 2020, în ansamblu, 

PIB-ul a scăzut cu 6,6% în zona euro și cu 6,2% în UE, după ce în 2019 a crescut 

cu 1,3%, respectiv 1,6%. 

Factorii care au influențat PIB-ul:  

 În cel de-al patrulea trimestru al anului 2020, cheltuielile de consum ale 

gospodăriilor au scăzut cu 3,0% în zona euro și cu 2,8% în UE (după 

+14,1% în zona euro și +13,3% în UE în trimestrul anterior) și au avut o 

contribuție negativă la creșterea PIB atât în zona euro, cât și în zona euro. 
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 Exporturile au crescut cu 3,5% în zona euro și cu 3,7% în UE (după +16,7% 

și +17,1%).  

 Importurile au crescut cu 4,1% în zona euro și cu 4,0% în UE (după +11,8% 

și +12,6%).  

Pentru anul 2020 în ansamblu, ocuparea forței de muncă a scăzut cu 1,6% în zona 

euro și cu 1,5% în UE, după +1,2% și, respectiv, +1,0% în 2019. Pe baza datelor 

ajustate sezonier, Eurostat estimează că, în al patrulea trimestru al anului 2020, 206 

milioane de persoane au fost angajate în UE, din care 157,9 milioane în zona euro. 

(Sursa: Eurostat) 

 

 Rata şomajului a fost de 5,6% în ianuarie/ Începând din acest an, persoanele 

care produc bunuri agricole destinate auto-consumului nu mai fac parte din 

populația ocupată 

Desi exista tot multe locuri de munca, acestea nu absorb somerii 

Numărul şomerilor (în vârstă de 15-74 ani) estimat pentru luna ianuarie a anului 

2021 a fost de 474.000. Pe sexe, rata şomajului la bărbaţi ( 5,7%) a fost mai 

ridicată decât în cazul femeilor (5,5%). Începând cu anul 2021 metodologia 

Anchetei forței de muncă în gospodării a fost revizuită pentru a răspunde cerințelor 

noilor regulamente europene intrate în vigoare începând cu 1 ianuarie 2021. Aceste 

modificări generează un impact sesizabil asupra estimațiilor - în special asupra 

numărului populației ocupate (și implicit asupra numărului populației active - care 

este numitorul indicatorului „rata șomajului”). Din acest motiv datele provizorii 

publicate pentru luna ianuarie 2021 NU sunt comparabile cu cele publicate pentru 

perioadele anterioare, atrage atenția INS. 

Pentru persoanele adulte (25-74 ani), rata şomajului a fost estimată la 4,4% pentru 

luna ianuarie 2021 (4,6% în cazul bărbaţilor şi 4,2% în cel al femeilor). 

Numărul şomerilor în vârstă de 25-74 ani reprezenta 73,9% din numărul total al 

şomerilor estimat pentru luna ianuarie 2021. 

https://ec.europa.eu/eurostat/documents/portlet_file_entry/2995521/2-09032021-AP-EN.pdf/2cf0fd87-a11d-a0eb-ca36-2092f1574f80
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Începând cu anul 2021, persoanele care produc bunuri agricole destinate exclusiv 

sau majoritar auto-consumului nu mai fac parte din populația ocupată. 

Tot de la începutul anului a intrat in vigoare un nou regulament-cadru privind 

statisticile europene referitoare la persoane și gospodării, bazate pe datele la nivel 

individual colectate din eșantioane (Regulamentul (UE) 2019/1700 al 

Parlamentului European și al Consiliului din 10 octombrie 2019). Acesta, 

împreună cu regulamentele delegate și de implementare emise în aplicarea lui 

constituie noua bază legală a Anchetei Forței de Muncă în gospodării –AMIGO 

(Labour Force Survey -LFS) și a cercetări „Șomajul BIM cu periodicitate lunară”. 

Aceste modificări legislative aduc o serie de schimbări metodologice importante 

care au drept scop îmbunătățirea comparabilității rezultatelor între statele membre 

ale UE (o nouă definiție a ocupării, modificarea metodei de colectare, chestionar 

standardizat utilizat pentru colectarea datelor etc.). 

Până la finalul anului, INS va produce și disemina,suplimentar, serii corectate 

(comparabile în timp) pentru perioada 2009-2020 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Date surpriză de la Eurostat: România are cea mai mare productivitate a 

muncii raportată la salariu 

Profesorul Cristian Socol, fost șef al departamentului pentru politici fiscal-bugetare 

al PSD, prezintă o statistică inedită realizată la nivel european. Potrivit Eurostat, 

românii au cea mai mare productivitate a muncii la un cost de un euro pe oră, mult 

peste media UE. Un muncitor român aduce plus valoare de 2,5 ori mai mult decât 

este plătit, în condiţiile în care de multe ori salariile din sectorul privat sunt mai 

mari decât cele declarate. 

"Salariile bugetarilor prea mari sau salariile din mediul privat prea mici? Pe ce loc 

se află România în UE în ceea ce privește costul salarial? Ce arată statistica 

oficială europeană cu privire la raportul productivitatea muncii vs salarii în sectorul 

privat, la nivel european? De ce emigrează românii? 

https://ec.europa.eu/eurostat/documents/portlet_file_entry/2995521/2-09032021-AP-EN.pdf/2cf0fd87-a11d-a0eb-ca36-2092f1574f80
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1. Suntem la 70% ca productivitate orara a muncii la PPS (paritatea puterii de 

cumpărare). 

2. România este a 16 economie a UE ca productivitate și a 26-a ca salariu. 

3. România are cel mai mare ecart dintre productivitate si cost salarial din UE! 

4. România are cea mai mare productivitate ajustata la salariu din UE! Astfel, un 

lucrător român are o productivitate de 2,52 euro pe ora la un cost de 1 euro pe ora, 

față de media UE de 1,75 euro / oră la un cost de 1 euro/oră. Simplu spus, un 

muncitor român din privat platit cu 1 euro aduce valoare firmei de 2,52 euro, adica 

de 2,5 ori mai mult. Românii sunt cei mai productivi din UE relativ la suma de 

bani cu care este rasplatită munca lor. 

Date Eurostat - Sectorul de business al economiei (fara sectorul bugetar și fără 

agricultură), Business economy, date ptr anul 2019", scrie Cristian Socol pe 

Facebook. 

 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Ce pensii "de sacrificiu" vor avea primii beneficiari ai Pilonului II, 

cumulate cu Pilonul I 

Vestile care vin pentru primii pensionati ce vor beneficia de banii din contributiile 

proprii la Pilonul II nu sunt deloc bune. Dar acest lucru nu este din vina sistemul 

privat de pensii, ci a statului care nu si-a respectat angajamentul fata de sistem. 

 

Sistemul privat de pensii a fost implementat in 2008, iar pe atunci se vorbea de o 

contributie ceva mai mare fata de cea care este acum pentru Pilonul II de pensii. 

 

Astfel ca, atunci planul era ca din 2008, sa se transfere 2 puncte procentuale din 

cele 25% care se vireaza la CAS. Ar fi trebuit sa creasca cu cate jumatate de punct 

procentual pe an, pana cand in 2016 aceasta s-ar fi stabilizat la 6%, restul de 19% 

urmand sa intre in continuare pentru pensiile de pe Pilonul I. 

 

Acest lucru nu s-a intamplat, iar acum, contributia la Pilonul II, pare o descurajanta 

concesiune facuta de fiecare Guvern din 2008 incoace. In momentul de fata aceasta 

contributie este la 3,75%, mult sub ce promisesera guvernantii inainte de criza 

financiara mondiala. 

 

Pensii "de sacrificiu" sau pensii de nimic 

Potrivit lui Mihai Seitan, cel care a realizat legea cu privira la implementarea 

sistemului de pensii private, cei care vor iesi primii la pensie si vor beneficia de 

Pilonul II, nu vor avea decat o cota de 20-25% din venituri. Iar la acestea se mai 

adauga inca 40% ce vin dinspre pensia de stat, conform Adevarul. 

 

Calculatoarele de pensii private obligatorii arata ca pentru un barbat care avea 45 

de ani in 2008 si a cotizat la sistemul de pensii astfel incat acum a cumulat 12.000 

de lei, lucrurile nu arata prea bine. 

 

La un salariu brut de 3.000 de lei, cu o cotizatie de 3,75% pe an, in care anul de 

pensionare este 2028, pensia venita dinspre sistemul de pensii private obligatorii va 

fi undeva in jurul a 260 de lei, dar numai daca de-a lungul anilor fondul de 

administrare a avut un randament de 7%. 

https://ziare.com/mihai-seitan/
https://m.adevarul.ro/news/societate/pilonul-e-schiop-lege-esentiala-platesc-pensiile-private-1_604652d75163ec4271b29902/index.html
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La un venit brut de 4.000 de lei, pensia dinspre Pilonul II mai creste pana la 300 de 

lei. De mentionat ca am calculat ca suma pe care o va primi cel care a contribuit a 

fost defalcata pe o perioada de 10 ani. Dupa aceasta perioada, pensionarul va trebui 

sa se bazeze numai pe ce va primi de la stat. 

Nici vestile legate de pensia de la stat nu sunt prea bune 

Pe de alta parte, potrivit analistului financiar Cristian Popa, pensia de la stat va fi 

de aproximativ 32% din ultimul salariu. 

 

"Calculele studiilor noastre arata ca dupa inflatie romanul mediu primeste, in 

termeni reali, de la pensia publica aproximativ jumatate din ceea ce contribuie in 

termeni reali. Intr-o lume fara pensii private ar trebui sa ne asteptam la 32% din 

ultimul salariu, pensie. Intr-o lume cu pensii private, cu 6% contributie, ar trebui sa 

ajungem undeva la 45%", afirma recent Cristian Popa. 

 

Conform expertului, sistemul public de pensii, din pacate, nu va putea plati pensii 

decente romanilor in viitor, din cauza evolutiilor demografice si a inversarii 

piramidei varstelor, lucruri care se combina cu faptul ca acest sistem nu 

acumuleaza active, nu acumuleaza capital, nu aduna bani undeva si investeste. 

 

Sistemul se bazeaza, mai degraba, pe contributiile celor din campul muncii pentru 

a plati pensiile celor care sunt in varsta de pensionare, deci, cumva, se bazeaza pe 

faptul ca pensiile noastre vor fi platite din contributiile generatiilor viitoare. 

 

"Este greu sa ne imaginam in prezent un sistem doar de Pilon II, la fel cum nu este 

bine sa ne gandim la un sistem doar de Pilon I. Pe termen lung, Pilonul II poate 

degreva Pilonul I de problemele structurale: imbatranire, emigratie, inversarea 

piramidei, de faptul ca nu acumuleaza active, insa pe termen scurt si mediu si fara 

aceasta acumulare de capital, parintii si bunicii nostri au si ei dreptul la o pensie 

decent", a mai afirmat economistul. 

Potrivit lui, pentru asta exista Pilon I si avem in continuare nevoie de el. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/bani/financiar/
https://ziare.com/bani/stiri-financiare/pensia-de-stat-1658771
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 SONDAJ Topul țărilor cu cei mai mulți muncitori care lucrează în regim de 

telemuncă pentru firme din străinătate / Bulgaria și Serbia, în fruntea 

clasamentului, urmate de Polonia, România și Ungaria 

Șaizeci la sută din cetățenii ungari ar munci pentru patronii din străinătate care ar 

crea condiții pentru desfășurarea activității de acasă, din Ungaria. Cei mai mulți ar 

munci de la distanță pentru firmele din Austria, Germania, Marea Britanie, Statele 

Unite și Elveția, a informat marți Boston Consulting Group (BCG), printr-un 

comunicat remis Agenției de Presă MTI, citată de Rador. 

În cadrul sondajului, realizat anul trecut la nivel global, în perioada octombrie-

decembrie, de BCG, The Network și partenerul ungar al acestuia, Profession.hu, au 

fost întrebați 208.807 de angajați din 190 de țări, din care 1.100 au fost cetățeni 

ungari. 

Potrivit sondajului de opinie, procentul de 60% măsurat în rândul angajaților 

ungari este cu puțin peste media globală, care este de 57%. În comparația cu țările 

din Europa Centrală și de Sud-Est acest procent este relativ scăzut. 

În fruntea clasamentului se află Bulgaria și Serbia cu 73%, după care urmează 

Polonia cu 71% și România cu 61%. Comunicatul îl citează pe directorul asociat al 

BCG, Ádám Kotsis, care a declarat că telemunca a contribuit la extinderea cercului 

persoanelor bine pregătite din punct de vedere profesional, ba mai mai mult, crează 

posibilitate pentru ca firmele să angajeze străini, într-o proporție mai mare, decât 

înainte. 

Ceea ce este avantajos și pentru angjați, deoarece nu trebuie să se despartă de 

rădăcinile lor, nu trebuie să se mute în alte parte. Deschiderea manifestată față de 

angajatorul de la distanță, respectiv din străinătate este deosebit de mare în rândul 

celor care lucrează în domeniul digital și al informaticii. 

La nivel global, 71% din angajații care au experiență în domeniile digitale și 

analitice, și 67% din domeniul informaticii și tehnologiei ar fi dispuși să lucreze în 

această formă. Imre Tünde, director de dezvoltare din cadrul Profession.hu a 

precizat că în Ungaria 86% dintre angajații domeniilor științifice, peste 70% din 

domeniul resurselor umane și management, 66% din domeniul științelor inginerești 

ar vrea cel mai mult să lucereze prin acest sistem. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 martie 2021 35 

 

Din sondajul de opinie a mai rezultat că a scăzut – o parte din cauza noului 

coronavirus – disponibilitatea cetățenilor ungari de a lucra în străinătate; în acest 

sens 33% au manifestat această disponibilitate în 2020, 35% în 2018 și 58% în 

2014. 

În schimb, jumătate din participanții sondajul au spus că ar pleca în străinătate, 

dacă ar găsi un loc de muncă. BCG este una din cele mai importante firme de 

consultanță în management din lume, cu venituri de 8,5 miliarde de dolari în 2019, 

în creștere cu 14% față de anul precedent. Biroul din Budapesta funcționează, 

totodată, ca centru regional care coordonează activitatea BCG din Slovenia, 

Croația, Serbia și România. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 EUROBAROMETRU Doar 32% dintre români consideră că cetățenii 

obișnuiți trebuie să se implice în Conferința privind viitorul Europei, cel mai 

scăzut nivel din UE 

Parlamentul European și Comisia Europeană au prezentat, marți, primul sondaj 

Eurobarometru realizat în comun pentru cele două instituții privind viitorul 

Europei, care arată că marea majoritate (92 %) a respondenților din toate statele 

membre solicită ca vocile cetățenilor să fie „luate mai mult în considerare în 

deciziile referitoare la viitorul Europei”. 

Eurobarometrul, publicat înainte de semnarea, miercuri, a Declarației comune 

referitoare la Conferința privind viitorul Europei, arată că aceasta va avea un 

impact pozitiv asupra democrației în UE: 76 % sunt de acord că proiectul 

Conferința privind viitorul Europei reprezintă un progres semnificativ pentru 

democrație în cadrul UE (25 % „sunt total de acord” și 51 % „tind să fie de 

acord”), o majoritate clară susținând acest punct de vedere în fiecare stat membru 

al UE. 

Cele mai puternice niveluri de acord cu afirmația se găsesc în Irlanda (90%), 

Suedia (88%), Belgia (88%) și Lituania (87%), unde mai mult de 85% susțin acest 

punct de vedere. Cele mai scăzute niveluri se regăsesc în Letonia (61%) și 

România (67%), unde mai puțin de șapte din zece sunt de acord. 

https://ec.europa.eu/eurostat/documents/portlet_file_entry/2995521/2-09032021-AP-EN.pdf/2cf0fd87-a11d-a0eb-ca36-2092f1574f80
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Respondenții au declarat că ar trebui implicate activ persoane din toate categoriile 

sociale (51 %); 47 % afirmă că tinerii ar trebui să aibă un rol important; 42 % au 

ales guvernele naționale, iar 40 %, cadrele universitare, experții, intelectualii și 

oamenii de știință. 

Cetățenii obișnuiți, „oameni ca tine”, sunt, de asemenea, cea mai bună alegere în 

10 țări, iar în fiecare dintre aceste țări cel puțin jumătate consideră că acest grup ar 

trebui să fie implicat. 

Românii sunt de acord doar în proporție de 32% că cetățenii obișnuiți trebuie 

să se implice în Conferința privind viitorul Europei, cel mai scăzut nivel din 

UE. 

Cele mai mari ratinguri cu privire la această măsură pot fi găsite în Irlanda (70%), 

Franța (67%) și Olanda (65%). 

Consultă aici sondajul Eurobarometru 

Puțin peste jumătate dintre europeni (51 %) ar dori să se implice 

personal, respondenții irlandezi fiind cei mai entuziasmați (81 %), urmați de 

belgieni (64 %), luxemburghezi (63 %) și sloveni (63 %). Românii se situează la 

jumătatea clasamentului, cu 54%. 

Potrivit Eurobarometrului, există un sprijin foarte puternic în favoarea unui cuvânt 

mai greu de spus al cetățenilor UE în deciziile referitoare la viitorul Europei. 

Dintre cei 92 % dintre respondenți care consideră că vocile cetățenilor UE ar trebui 

luate mai mult în considerare, 55 % „sunt total de acord”, iar 37 % „tind să fie de 

acord”. Numai 6 % nu sunt de acord cu această afirmație. 

Această dorință puternică ca vocile cetățenilor UE să fie luate în considerare mai 

mult se reflectă în toate statele membre. De fapt, în fiecare țară, cu singura excepție 

a României, mai mult de opt din zece sunt de acord cu acest lucru. Acest punct de 

vedere este cel mai puternic susținut în Grecia, Slovenia și Irlanda (toate 97%). Cel 

mai scăzut nivel „de acord” cu această declarație se găsește în România 

(76%), notează Eurobarometrul. 

 

https://ec.europa.eu/commfrontoffice/publicopinion/index.cfm/survey/getsurveydetail/instruments/special/surveyky/2256
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Pe șase din zece europeni criza provocată de coronavirus i-a făcut să reflecteze 

asupra viitorului Uniunii Europene (19 % „sunt total de acord” și 41 % „tind să fie 

de acord”), în timp ce 39 % nu sunt de acord cu acest lucru (23 % „tind să nu fie de 

acord” și 16 % sunt „total împotrivă”). 

Respondenții au fost rugați să aleagă evoluțiile pe care și le doresc pentru viitorul 

Europei: existența unor standarde de viață comparabile (35 %) și a unei solidarități 

mai puternice între statele membre (30 %) sunt două dintre evoluțiile menționate 

cel mai des. De asemenea, europenii acordă prioritate dezvoltării unei politici 

comune în domeniul sănătății (25 %) și unor standarde educaționale comparabile 

(22 %). 

Europenii consideră că respectarea de către UE a democrației, a drepturilor omului 

și a statului de drept (32 %) și puterea sa economică, industrială și comercială (30 

%) reprezintă principalele sale atuuri. Respectarea de către UE a democrației, a 

drepturilor omului și a statului de drept este considerată atuul cel mai important 

(sau cel mai important atu comun) în 14 țări, iar acest punct de vedere este deosebit 

de important în Suedia, unde 58 % dintre cetățeni îl consideră un atu esențial. 

Puterea economică, industrială și comercială a UE este considerată atuul cel mai 

important (sau cel mai important atu comun) în nouă țări, în frunte cu Finlanda (45 

%) și Estonia (44 %), anunță Comisia Europeană. 

România intră în această a doua categorie, 31% dintre respondenți indicând 

puterea sa economică, industrială și comercială. 

Eurobarometru având ca temă „Viitorul Europei” a fost realizat între 22 octombrie 

și 20 noiembrie 2020 în cele 27 de state membre ale UE și a fost comandat în 

comun de Comisia Europeană și de Parlamentul European. Sondajul a fost realizat 

prin interviuri față în față și, din cauza pandemiei, a fost completat cu interviuri 

online, unde a fost cazul. 

În total, au fost efectuate aproximativ 27 034 de interviuri. 

(Sursă : g4Media.ro) 

 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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 București, orașul cu traficul cel mai îngrozitor din lume / Câte ore pierd 

anual șoferii în trafic (raport) 

București (cu 134 de ore pierdute în trafic), Bogota (133 de ore), New York (100 

de ore), Moscova (100 de ore) și Philadelphia (94 de ore) sunt primele 5 orașe cele 

mai aglomerate, potrivit clasamentul Global Congestion Impact publicat marți de 

INRIX, cea mai precisă aplicaţie de trafic, dirijare şi alertare rutieră. România a 

fost inclusă pentru prima oară în acest clasament în 2020, ne-existând date care să 

arate schimbările față de anii anteriori. 

În general, într-un an „normal”, cele mai aglomerate orașe din lume sunt orașele 

foarte vechi sau cele cu creștere rapidă. Restricțiile de circulație impuse de 

dezvoltarea pandemiei au mai redus media orelor pierdute în trafic, Roma 

clasându-se din acest punct de vedere pe primul loc. 

Vezi mai jos clasamentul primelor 17 orașe sau descarcă din finalul articolului 

întregul raport: 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-03-9-24653803-0-clasament.png
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Vezi aici raportul complet. 

(Sursă : hotnews.ro) 

 

 Programul InvestEU pentru investiții strategice și inovatoare, votat de 

Parlamentul European. Inițiativa vizează finanțarea pe termen lung a 

companiilor din UE 

Parlamentul European a votat marți noul program InvestEU, propus de Comisia 

Europeană ca o soluție de sprijinire pe termen lung a companiilor care vor să facă 

investiții, garantând un acces simplificat la finanțare prin intermediul Băncii 

Europene pentru Investiții. 

Parlamentul a aprobat acordul provizoriu la care a ajuns cu Consiliul UE cu 496 

voturi pentru, 57 împotrivă si 144 abțineri, potrivit unui comunicat al legislativului 

european. 

Cu 26 de miliarde de euro rezervate în bugetul UE ca garanție pentru finanțări, 

europarlamentarii preconizează că programul InvestEU va mobiliza în total 400 de 

miliarde de euro pentru a fi investite în întreaga Uniune Europeană pentru perioada 

2021 - 2027. Noul program face parte din pachetul de redresare Next Generation 

EU în valoare de 750 de miliarde de euro. El are rolul de a stimula o serie de 

investiții strategice, durabile și inovatoare. 

Designul InvestEU susține investițiile strategice în fabricarea în UE de produse 

farmaceutice, dispozitive și materiale medicale (extrem de necesare în plină 

pandemie), precum și în producția de tehnologii ale informației și comunicațiilor, 

componente și dispozitive. 

Acesta va finanța și o serie de proiecte durabile care pot demonstra că au un impact 

pozitiv asupra mediului, climei și societății. Proiectele respective vor trebui să 

respecte principiul conform căruia trebuie să se desfășoare „fără prejudicii 

majore”, adică nu pot avea efecte negative asupra obiectivelor de mediu și sociale 

ale Uniunii Europene. 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-03-9-24653804-0-2020-inrix-scorecard-report.pdf
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F


CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 martie 2021 40 

 

În plus, eurodeputații s-au asigurat că InvestEU contribuie la realizarea 

obiectivului de a investi cel puțin 30% din fondurile europene în obiectivele 

privind clima până în 2027 și că susține IMM-urile care au fost afectate în mod 

negativ de pandemie și care se află în pericol de faliment. 

Investițiile suplimentare în întreaga Uniune Europeană sunt estimate la 

aproximativ 400 de miliarde EUR, iar garanțiile UE vor fi alocate următoarelor 

obiective de politică: 

 infrastructură durabilă: aproximativ 38%; 

 cercetare, inovare și digitalizare: 25%; 

 IMM-uri: aproximativ 26%; 

 investiții sociale și competențe: aproximativ 11%. 

În plus, Fondului European de Investiții (FEI), care va contribui la punerea în 

aplicare a programului InvestEU, i se vor aloca fonduri suplimentare în valoare de 

375 de milioane EUR. 

José Manuel Fernandes (PPE, Portugalia), raportorul Comisiei pentru bugete, a 

declarat în timpul dezbaterii de marți că „UE are nevoie de investiții publice și 

private pentru a deveni mai competitivă, mai productivă și pentru a stimula 

coeziunea teritorială. Investițiile UE aduc fonduri suplimentare pentru a transforma 

proiecte care altminteri nu ar vedea lumina zilei în realitate. Sectoarele noastre 

strategice, cum ar fi produsele farmaceutice, ar trebui să fie independente. Trebuie 

să ajutăm regiunile care au avut cel mai mult de suferit, iar cetățenii UE merită 

investiții și locuri de muncă de înaltă calitate.” 

Irene Tinagli (S&D, Italia), negociatoarea Comisiei pentru afaceri economice și 

monetare, a adăugat: „Am reorientat mai multe fonduri pentru a îndeplini 

obiectivele de mediu, pentru a sprijini IMM-urile, care au suferit din cauza 

pandemiei, și am reușit să plasăm InvestEU în centrul planului Next Generation 

EU. Întrucât InvestEU ne va ajuta, de asemenea, să ne redresăm în urma 

pandemiei, am creat sinergii cu Mecanismul de redresare și reziliență, permițând 

statelor membre să pună în aplicare o parte din planurile lor prin intermediul 

InvestEU.” 
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După ce și Consiliul UE aprobă în mod oficial regulamentul, acesta va intra în 

vigoare la 20 de zile de la data publicării sale în Jurnalul Oficial al Uniunii 

Europene.  

(Sursă : g4Media.ro) 

 

 RAPORT Statul de drept din România, AFECTAT în timpul pandemiei: 

'Au folosit pandemia ca pretext pentru slăbirea şi mai mult a standardelor 

democratice' 

Criza pandemiei a generat deteriorarea stării democraţiei şi a statului de drept în 

multe ţări din cadrul Uniunii Europene, inclusiv în România, relevă un raport 

elaborat de organizaţia nonguvernamentală Uniunea Libertăţilor Civile pentru 

Europa (Civil Liberties Union for Europe), informează Mediafax. 

"Democraţia şi statul de drept au fost afectate în numeroase ţări europene în anul 

pandemiei Covid-19", conform Raportului din martie 2021, intitulat "UE 2020: 

Cerinţe privind democraţia", elaborat de organizaţia nonguvernamentală Uniunea 

Libertăţilor Civile pentru Europa (Civil Liberties Union for Europe, Liberties), 

care are sedii în Berlin şi Bruxelles. 

Presiuni asupra libertăţii presei 

Printre concluziile "alarmante", raportul, consultat de MEDIAFAX, enumeră 

presiunile din ce în ce mai mari asupra libertăţii presei şi asupra spaţiului societăţii 

civile. "Aceste lucruri sunt cu atât mai îngrijorătoare în momente de criză, iar 

atunci când democraţia devine mai fragilă şi libertăţile ne sunt limitate, avem 

nevoie de organizaţii de monitorizare libere şi puternice pentru a-i trage la 

răspundere pe cei puternici", subliniază organizaţia. 

Raportul semnalează "presiuni politice" asupra presei în Cehia, Ungaria, Polonia şi 

Slovenia. Un "mediu din ce în ce mai ostil" pentru companiile media a fost 

observat în Bulgaria, Italia, Spania, Slovenia şi Croaţia. În Spania, Italia şi Cehia, 

au fost observate îmbunătăţiri în privinţa protejării activiştilor de integritate. 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
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Restricţii privind libertatea de asociere 

"Restricţiile privind libertatea de asociere nu doar că au persistat, dar s-au şi 

agravat, spre exemplu în Bulgaria, Germania, Ungaria, Irlanda şi Slovenia, 

România fiind singura ţară în care au fost raportate unele progrese reale în acest 

domeniu", arată raportul. 

"Dispersarea protestatarilor şi detenţiile arbitrare sunt tendinţe din ce în ce mai 

îngrijorătoare în multe ţări, inclusiv în Franţa, Bulgaria, Croaţia, Polonia, Spania şi 

Slovenia. Persecuţiile arbitrare şi procesele strategice împotriva participării publice 

intentate de corporaţii şi de politicieni pentru hărţuirea activiştilor şi reducerea la 

tăcere a criticilor reprezintă, de asemenea, practici în creştere, mai ales în Croaţia, 

Polonia, Slovenia şi Spania. Aceste practici au devenit mai frecvente în numeroase 

alte state, inclusiv în Franţa, Irlanda şi Italia", subliniază raportul. 

Erodarea normelor democratice şi probleme privind independenţa justiţiei 

"Independenţa sistemelor judiciare a continuat să se erodeze în ţări în care existau 

deja deficienţe grave, precum Bulgaria, Ungaria şi Polonia. Dar preocupări privind 

integritatea sistemului judiciar şi privind transparenţa numirilor sunt în creştere şi 

în alte ţări, precum Irlanda şi Spania", precizează raportul. 

"Pandemia Covid-19 a avut un rol important în erodarea democraţiei pe întregul 

continent. Libertăţile oamenilor, inclusiv dreptul la protest, au fost restricţionate în 

efortul de oprire a răspândirii virusului, iar proiectele de lege au fost trecute 

frecvent prin proceduri rapide, ceea ce a limitat monitorizarea instituţiilor 

executive şi posibilitatea ca societatea civilă să se implice în procedurile politice. 

Aceste practici pot avea efecte negative pe termen lung, inclusiv în ţări cu 

puternice tradiţii de participare democratică, precum Germania, Irlanda sau 

Suedia", atrage atenţia raportul. 

"Dar cele mai grave schimbări s-au produs în ţări cu probleme îndelungate privind 

democraţia şi statul de drept, precum Bulgaria şi România, la fel şi în ţări conduse 

de guverne cu tendinţe autoritariste, precum Ungaria, Polonia şi Slovenia, în cadrul 

tentativelor continue ale acestora de consolidare a controlului asupra puterii şi de a 

limita criticile la adresa guvernelor.  
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Guvernele din acele ţări au folosit pandemia ca pretext pentru slăbirea şi mai mult 

a standardelor democratice, mergând dincolo de ce este necesar pentru limitarea 

pandemiei", subliniază raportul. 

"Corectitudinea şi independenţa sistemelor judiciare în ţări precum Cehia, 

România şi Slovacia se pot îmbunătăţi prin reformele aflate deja în curs sau care 

sunt discutate. Impulsul spre digitalizarea justiţiei este o tendinţă pozitivă care 

poate îmbunătăţi situaţia în ţările în care sistemele judiciare au fost mult timp 

supuse presiunilor, precum Italia şi Spania. O altă notă pozitivă este că unele ţări 

încearcă în mod activ, prin campanii, să contracareze discursurile de instigare la 

ură şi dezinformarea, precum Cehia. Cu toate acestea, unele ţări merg prea departe 

şi limitează libertatea legitimă de exprimare, precum Bulgaria, Germania, Ungaria, 

România şi Spania", atrage atenţia raportul. 

"Uniunea Europeană trebuie să joace un rol crucial în protejarea statului de drept şi 

a democraţiei în spaţiul comunitar. Comisia Europeană a făcut un pas important, 

prin efectuarea unui audit anual privind situaţia democratică în ţările membre UE, 

acest raport fiind o contribuţie. Cu toate acestea, cerem extinderea scopului 

auditului, asigurarea că sunt conţinute recomandări clare adresate fiecărui stat 

membru, aplicarea de sancţiuni ţărilor în care se erodează normele statului de drept 

şi sesizarea justiţiei oricând este necesar", precizează Uniunea Libertăţilor Civile 

pentru Europa (Civil Liberties Union for Europe, Liberties). 

(Sursă : Mediafax) 

 

 Cum vrea UE să ajungă la autonomie digitală până în 2030: Cel puțin 80% 

dintre adulți să aibă competențe digitale de bază, identificare electronică și 5G 

în toate zonele populate 

 

Până în 2030, toate serviciile publice esențiale ar trebui să fie disponibile online, 

toți cetățenii vor avea acces la dosarele lor medicale electronice, iar 80 % dintre 

cetățeni ar trebui să utilizeze o soluție de identificare electronică. Acesta este doar 

unul dintre obiectivele prezentate marți de Comisia Europeană pentru 

transformarea digitală a Europei în următorii 10 ani. Alte obiective vizează ca cel 

puțin 80% dintre adulți să aibă competențe digitale de bază și toate zonele populate 

să fie acoperite de tehnologia 5G. 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/ro/ip_21_983
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Comisia Europeană a prezentat marți viziunea, obiectivele și căile pentru ca 

Europa să devină autonomă din punct de vedere digital până în anul 2030. 

 

Principalele obiective ale Comisiei Europene: 

 

1) cetățeni cu competențe digitale și profesioniști cu înaltă calificare în domeniul 

digital; până în 2030, cel puțin 80 % dintre adulți ar trebui să aibă competențe 

digitale de bază, iar în UE ar trebui să existe 20 de milioane de specialiști angajați 

în sectorul TIC; de asemenea, mai multe femei ar trebui să ocupe astfel de posturi; 

 

2) infrastructuri digitale securizate, performante și sustenabile; până în 2030, toate 

gospodăriile din UE ar trebui să aibă conectivitate de ordinul gigabiților, iar toate 

zonele populate ar trebui să fie acoperite de tehnologia 5G; producția de 

semiconductori de ultimă generație și sustenabili în Europa ar trebui să reprezinte 

20 % din producția mondială; în UE ar trebui să fie instalate 10 000 de noduri de 

procesare la periferie (edge computing) foarte securizate, neutre din punct de 

vedere climatic, iar Europa ar trebui să dispună de primul său calculator cuantic; 

 

3) transformarea digitală a întreprinderilor; până în 2030, trei din patru companii ar 

trebui să utilizeze servicii de cloud computing, sisteme de tip big data și inteligența 

artificială, peste 90 % dintre IMM-uri ar trebui să ajungă cel puțin la un nivel de 

bază de adoptare a tehnologiilor digitale, iar numărul de start-up-uri de tip unicorn 

din UE ar trebui să se dubleze; 

 

4) digitalizarea serviciilor publice; până în 2030, toate serviciile publice esențiale 

ar trebui să fie disponibile online, toți cetățenii vor avea acces la dosarele lor 

medicale electronice, iar 80 % dintre cetățeni ar trebui să utilizeze o soluție de 

identificare electronică. 

 

Obiectivele vor fi înscrise într-un program strategic care urmează să fie convenit 

cu Parlamentul European și cu Consiliul. 

Vor fi lansate proiecte multinaționale cu finanțare din bugetul UE, din partea 

statelor membre și din partea industriei 

Pentru a se remedia mai bine deficiențele capacităților critice ale UE, Comisia va 

facilita lansarea rapidă a unor proiecte multinaționale, combinând investiții din 

bugetul UE, din partea statelor membre și din partea industriei, pe baza 

Mecanismului de redresare și reziliență și a altor fonduri ale UE, precizează 

Executivul European. 
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În planurile lor de redresare și reziliență, statele membre se angajează să aloce cel 

puțin 20 % din fonduri priorității digitale. Posibilele proiecte multinaționale ar 

putea include o infrastructură de prelucrare a datelor interconectată la nivel 

paneuropean, proiectarea și implementarea următoarei generații de procesoare 

fiabile cu consum redus de energie sau conectarea administrațiilor publice. 

 

Context 

 

Tehnologiile digitale au avut un rol esențial în menținerea vieții economice și 

sociale pe tot parcursul crizei provocate de coronavirus. Acestea vor fi factorul 

principal de diferențiere pentru o tranziție reușită către o economie și o societate 

sustenabile în perioada de după pandemie. Întreprinderile și cetățenii europeni pot 

beneficia de mai multe oportunități digitale, care să favorizeze reziliența și să 

atenueze dependențele la toate nivelurile, de la sectoarele industriale la tehnologiile 

individuale. Abordarea europeană a transformării digitale este, de asemenea, un 

factor-cheie care stă la baza influenței mondiale a UE. 

 

În discursul său din 2020 privind starea Uniunii, președinta Comisiei, Ursula von 

der Leyen, a solicitat ca Europa să își asume o poziție mai puternică de lider în 

domeniul digital, cu o viziune comună pentru 2030, bazată pe obiective și principii 

clare, cum ar fi conectivitatea universală și respectarea dreptului la viață privată și 

la libertatea de exprimare. În concluziile sale din octombrie 2020, Consiliul 

European a invitat Comisia să prezinte o busolă cuprinzătoare pentru dimensiunea 

digitală, care să stabilească ambițiile UE pentru 2030. 

 

Nivelul de finanțare din partea UE disponibil în cadrul Mecanismului de redresare 

și reziliență va permite o cooperare de o amploare și o intensitate fără precedent 

între statele membre, necesară pentru realizarea unei transformări digitale reușite. 

Pentru fiecare plan național, care însoțește componenta digitală a bugetului 

european aferent perioadei 2021-2027, s-a stabilit un obiectiv de 20 % pentru 

cheltuielile digitale. 

 
(Sursă : hotnews.ro) 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/edn-20210308-1?redirect=%2Feurostat%2F

